

**CSECS**

**Minutes of the Annual General Meeting  
Saturday Oct. 19<sup>th</sup> 2013  
Hilton Hotel, Queen Victoria room, London (On)  
5:15-6:15 pm**

**Present:** Isabelle Tremblay, Sante A. Viselli, Marie-Laure Girou Swiderski, Katherine Binhammer, Mary Helen McMurrin, Corinne Hard, April London, Alison Conway, Chris Roulston, Susan Glover, Kathryn Ready, Peter Sabor, Don Nichol, Jing-Fen Su, Martha Bowden, Isobel Grundy, Rufer Emerson, Emily West, Peter Walmsley, Michael Singing, Eleanor Ty, Chantel Lavoie, Joël Castonguay-Bélanger, Marc-André Bernier, Pierre-Olivier Brodeur

**Regrets :** Allison Muri, Pascal Bastien, Sébastien Charles

1. Welcome and approval of agenda. (Sante/Peter)
2. Approval of minutes of 2012 Annual General Meeting (Marie-Laure/Sante).
  - a. Business arising from 2012 minutes
    - i. Pam mentions the problem with funding for Grad students. For the 2013 conference, students will benefit from \$5000 to cover their travel expenses.
    - ii. Pam explains that the new rules put in place by the Connexion program make it such that in order to apply for funding, 50 % of the requested funds must already be secured from other sources.
3. Report of the 2013 conference organizer: Alison Conway
  - Alison mentions that since the program Connexion was suddenly closed, she was not able to apply for funding with SSHRC to cover the \$60 000 cost associated with hosting the conference.
  - Thankfully, Western was very generous.
  - Word of caution to future organizers concerning the necessary funding.
4. Report of the President : Pam Perkins
  - Pam thanks the conference organizers as well as the

**SCEDHS**

**Procès-verbal de l'Assemblée générale annuelle  
Samedi 19 octobre 2013  
Hilton Hotel, Queen Victoria room, London (On)  
17h15-18h15**

**Présents :** Isabelle Tremblay, Santé A. Viselli, Marie-Laure Girou Swiderski, Katherine Binhammer, Mary Helen McMurrin, Corinne Hard, April London, Alison Conway, Chris Roulston, Susan Glover, Kathryn Ready, Peter Sabor, Don Nichol, Jing-Fen Su, Martha Bowden, Isobel Grundy, Rufer Emerson, Emily West, Peter Walmsley, Michael Singing, Eleanor Ty, Chantel Lavoie, Joël Castonguay-Bélanger, Marc-André Bernier, Pierre-Olivier Brodeur

**Excusés :** Allison Muri, Pascal Bastien, Sébastien Charles

1. Bienvenue et adoption de l'ordre du jour (Sante / Peter).
2. Adoption du procès-verbal de l'assemblée générale 2012 (Marie-Laure / Sante).
  - a. Affaires découlant du procès-verbal de 2012
    - i. Pam mentionne le problème de financement pour les étudiants des cycles supérieurs. Dans le cadre du congrès 2013, les étudiants bénéficient de 5000 \$ pour défrayer les coûts de voyage.
    - ii. Pam explique que les nouvelles règles du Programme Connexion du CRSH font en sorte qu'au moment de la demande de subvention, 50 % du montant demandé doit avoir été obtenu auprès d'autres sources.
3. Rapport de l'organisatrice du congrès 2013 : Alison Conway :
  - Alison précise que parce que le programme Connexion a été fermé, il ne lui a pas été possible de faire une demande de subvention auprès du CRSH pour couvrir les frais de 60 000 \$ nécessaire pour organiser le congrès.
  - Heureusement, Western a été très généreux.
  - Mot de prudence concernant l'organisation du point de vue des fonds nécessaires.
4. Rapport de la présidente : Pam Perkins
  - Pam remercie les organisatrices et les étudiants des

<p>grad students.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Pam mentions the upcoming departures among the Executive: Joël and Armelle.</li> </ul> <p>5. Treasurer's Report : Julie Murray</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Julie thanks Susan Glover for the transition.</li> <li>- Julie mentions that there are still issues with the online system, but that dues can be paid by cheque.</li> <li>- The budget would be balanced had it not been for the cost associated with Lumen's digitalization.</li> <li>- Dues are down because of the start-up trouble of the online system.</li> <li>- Julie reminds everyone that CSECS has committed \$5000 to student travel for this year's conference.</li> <li>- Motion adopted unanimously to accept the Treasurer's Report (Corinne/Marc-André).</li> <li>- Pam explains the reasons behind the motions.</li> <li>- Julie gives financial details about motions a and b.</li> <li>- Peter agrees that it is a good idea.</li> <li>- April explains motion c.</li> <li>- Motions from the Executive adopted unanimously :       <ol style="list-style-type: none"> <li>a. That the GIC maturing in January be cashed in and added to the current liabilities account.</li> <li>b. That, if a conference does not receive SSHRC funding, CSECS will top up conference travel funds for graduate students to a maximum of \$3500, drawing on the liabilities fund if annual revenues are not sufficient.</li> <li>c. That CSECS withdraw from the CFHSS and redirect the annual dues to conference organizers to hire graduate students.</li> </ol> </li> </ul> <p>6. Secretary's report (Armelle)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Armelle explains motion a.</li> <li>- Motion from the Executive adopted unanimously :       <ol style="list-style-type: none"> <li>a. That the position of CFHSS delegate be modified to that of a Member at large.</li> <li>b. That Isabelle Tremblay (RMC) be elected the</li> </ol> </li> </ul>	<p>cycles supérieurs.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Pam souligne les départs au niveau du Bureau : Joël et Armelle.</li> </ul> <p>5. Rapport de la trésorière (Julie)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Julie remercie Susan Glover pour la transition.</li> <li>- Julie précise qu'il y a encore des problèmes avec le système en ligne, mais que les cotisations peuvent se faire par chèque.</li> <li>- Sans les coûts associés à la numérisation de Lumen, le budget serait équilibré.</li> <li>- Les cotisations ont baissé en 2012-2013 en raison de la mise sur pied sur système en ligne.</li> <li>- Julie nous rappelle que la SCEDHS a promis 5000 \$ aux organisateurs du congrès 2013 pour couvrir les frais de voyage des étudiants des cycles supérieurs.</li> <li>- Motion votée à l'unanimité pour accepter le rapport de la trésorière (Corinne/Marc-André).</li> <li>- Pam explique la raison des motions.</li> <li>- Julie donne des détails financiers concernant les motions a et b.</li> <li>- Peter est d'avis que c'est une bonne idée</li> <li>- April donne des détails sur la raison de la motion c.</li> <li>- Motions du Bureau votées unanimement :       <ol style="list-style-type: none"> <li>a. Que le montant du compte CPG arrivant à échéance en janvier soit encaissé et transféré dans le passif.</li> <li>b. Que, dans l'éventualité où un congrès ne reçoive pas de fonds du CRSH, la SCEDHS avancera des fonds pour financer les frais de voyage des étudiants des cycles supérieurs jusqu'à un maximum de 3500\$ ; ces fonds seront tirés du passif si les revenus annuels s'avèrent insuffisants.</li> <li>c. Que la SCEDHS se retire de la FCHSS et redirige le montant de la cotisation annuelle vers les organisateurs des congrès pour l'embauche d'étudiants des cycles supérieurs.</li> </ol> </li> </ul> <p>6. Rapport de la secrétaire (Armelle)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Armelle explique la motion a.</li> <li>- Motions venant du Bureau votées à l'unanimité :       <ol style="list-style-type: none"> <li>a. Que le poste de délégué à la FCHSS soit modifié à celui de membre délégué général auprès des associations.</li> </ol> </li> </ul>
---	--

next secretary of CSECS, following the recommendation of the nominating committee and the unanimous agreement of the Executive.

7. *Lumen's* editors' report (Joël and Chantel)

- Joël mentions that the Edmonton issue should be ready early this winter.
- Chantel and Joël explain the reasons behind the motion: it is not costly and it will augment *Lumen's* visibility.
- Motion from the Executive adopted unanimously:
  - a. That CSECS pay Érudit to index *Lumen* with MLA.
- Don thanks Joël for his hard work.
- Pam mentions the "Editor's Guide" developed by Joël and Chantel.

8. Delegate reports

- a. ASECS (Don) – Don participated at the conference in Cleveland. The next CSECS meetings are now announced on their website. High representation of Americans (72) at the 2013 CSECS conference. The next conference will take place in Williamsburg in March 2014.
- b. ISECS (Sébastien) – Marc-André reads his report.
  - Pam explains the motion: Sébastien is asking SSHRC for funding for a Franco-Canadian conference in Paris, but given the new rules, a 1000 \$ grant from CSECS will allow him to obtain 2000 \$ from SSHRC.
  - Motion from the Executive adopted unanimously :
    - a. That CSECS offer \$1000 toward the cost of an upcoming Franco-Canadian colloquium, "Voltaire philosophe".

9. Graduate Student Representative's report: Emily West

- About 20 students participated in the Round table.
- Emily explains that her term will end next year. She will provide the Executive with names of grad students to replace her.

10. Future conferences

- Pam presents the future conferences and distributes Pascal's call for papers.
- a. 2014 -- Pascal Bastien, UQAM (joint meeting with Eighteenth-Century Scottish Studies Society)

- b. Qu'Isabelle Tremblay (CMR) soit élue comme secrétaire, suite à la recommandation du comité pour les mises en candidature et à l'accord unanime du bureau.

7. Rapport des éditeurs de *Lumen* (Chantel et Joël)

- Joël indique que le numéro d'Edmonton devrait sortir tôt cet hiver.
- Chantel et Joël expliquent les raisons de la motion : c'est peu cher et cela augmentera la visibilité de *Lumen*.
- Motion du Bureau votée à l'unanimité :
  - a. Que la SCEDHS rémunère Érudit pour répertorier *Lumen* dans MLA.
- Don remercie Joël pour son travail.
- Pam attire notre attention sur le « Guide de l'éditeur » qu'ont conçu Joël et Chantel.

8. Rapport des délégués

- a. ASECS (Don) – Don a participé à la conférence de Cleveland. Les congrès à venir de la SCEDHS sont maintenant annoncés sur le site de la ASECS. Plusieurs Américains (72) ont participé au congrès 2013 de la SCEDHS. La prochaine conférence aura lieu à Williamsburg en mars 2014.
- b. SIEDHS (Sébastien) – Marc-André lit son rapport.
  - Pam explique la motion : Sébastien fait une demande au CRSH pour un congrès franco-canadien à Paris et étant donné les nouvelles directives, un soutien de 1000 \$ de la SCEDHS lui permettrait d'obtenir 2000 \$ du CRSH.
  - Motion du Bureau votée à l'unanimité :
    - a. Que la SCEDHS offre 1000 \$ pour défrayer les coûts d'un colloque franco-canadien, « Voltaire philosophe ».

9. Rapport de la représentante des étudiants aux cycles supérieurs : Emily West

- Environ 20 étudiants ont participé à la table ronde.
- Émilie précise que son mandat se terminera l'an prochain. Elle fera parvenir des noms aux membres du Bureau.

10. Prochain congrès

- Pam présente les congrès à venir et distribue l'appel à contribution de Pascal.
- a. 2014 – Pascal Bastien UQAM (congrès conjoint avec Eighteenth-Century Scottish Studies Society)

- Simultaneous translation of the plenary lectures is planned.
- Hotel : Delta Montréal Centre-ville (149 \$ a night)
- Theme : Revolutions in 18<sup>th</sup> century sociabilities
- Plenary speakers :  
James Moore (Concordia)  
Pierre (Paris I)
- Pam mentions that Pascal would like anyone who plans to attend the conference in Montreal to send him an email in order to ask for funding.

b. 2015 - Betty Schellenberg, SFU

- Joël talks about the conference in Vancouver :  
Theme : States of the book  
Dates : Oct. 14<sup>th</sup> – 17<sup>th</sup> 2015  
Hotel : Coast Plaza Suite Hotel

c. 2016- Shelley King, Queen's

11. Honours and prizes

- Pam announces the names of the recipients and thanks the members of the committee.
  - a. D.W. Smith prize winner 2013: Terry F. Robinson (Toronto)
  - b. Mark Madoff winner 2013: Johanna Danciu (Toronto) and Ruth Scobie (York)

12. Nominations and Elections

- Nominating committee for a new president (two required: Marc-André Bernier and Betty Schellenberg nominated by the Executive).
- Committee to award the D.W. Smith prize (three required: Armelle St. Martin, April London, and Kathryn Ready nominated by the Executive).

13. Other business

- In response to Marie-Laure's comment last year that there few French presentations, Pam emphasizes the bilingual aspect of the society. She mentions that there should be more Francophones attending the next conference in Montreal.
- Pam asks all Francophones to send her suggestions on how to improve the French presence at CSECS conferences.

Meeting is adjourned at 6pm (Marc-André / Kathryn)

- La traduction simultanée des plénières est prévue.
- Hôtel : Delta Montréal centre-ville (149 \$ la nuit)
- Thème : Sociabilité en révolution
- Conférenciers invités :  
James Moore (Concordia)  
Pierre (Paris I)
- Pam précise que Pascal demande de lui envoyer un courriel d'intention de participation pour monter une demande de subvention.

b. 2015 – Betty Schellenberg, SFU

- Joël parle du congrès au nom de Betty :  
Thème : Le livre dans tous ses états  
Dates : 14-17 octobre 2015  
Hôtel : Coast Plaza Suite Hotel

c. 2016 – Shelley King, Queen's

11. Honneurs et prix

- Pam annonce les gagnants et remercie les membres du comité.
  - Gagnant du prix D.W. Smith 2013 : Terry F. Robinson (Toronto)
  - Gagnant du prix Mark Madoff 2013 : Johanna Danciu (Toronto) et Ruth Scobie (York)

12. Mises en candidature et élections

- Comité pour les mises en candidature du nouveau président (deux membres requis : Marc-André Bernier et Betty Schellenberg nommés par le bureau).
- Comité pour le prix D. W. Smith (trois membres requis: Armelle St. Martin, April London et Kathryn Ready nommées par le bureau)

13. Varia

- En réponse à la remarque de Marie-Laure l'an dernier concernant le nombre de conférencier francophone, Pam réaffirme le caractère bilingue de la société. Elle mentionne qu'on peut prévoir une augmentation de Francophones l'an prochain à Montréal.
- Pam demande aux Francophones de lui envoyer toute suggestion pour améliorer la présence francophone aux congrès de la SCEDHS.

La séance est levée à 18h (Marc-André / Kathryn)